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Protokół Nr: RM.0002.5.2021.JP 

 

Nazwa sesji:  XXXIV Sesja Rady Miejskiej w Hrubieszowie  

Data sesji:  29.04.2021 

Numer sesji:  RM.0002.5.2021.JP 

Miejsce w którym odbyła się sesja:  Hrubieszowski Dom Kultury, ul. 3 Maja 7 

Godzina rozpoczęcia:  10:00 

Godzina zakończenia:  13:12 

 

Lista radnych obecnych na sali: 

1. Czesława Nowak 

2. Artur Danilczuk 

3. Danuta Kowalska 

4. Leszek Tarnawski 

5. Ryszard Wiech 

6. Zbigniew Lebiedowicz 

7. Iwona Świstowska 

8. Andrzej Guz 

9. Anna Naja 

10. Leszek Kryszczuk 

11. Jan Szulakiewicz 

12. Wiesław Bańka 

13. Barbara Wierzchowska 

14. Józef Bojarczuk 

Oprócz radnych na sesji obecni byli: Burmistrz Miasta Marta Majewska, Zastępca 

Burmistrza Paweł Wojciechowski, Sekretarz Miasta Monika Podolak, Skarbnik Miasta Marta 

Woźnica, Radca Prawy Mariola Sadowska, Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania 

Przestrzennego Marta Szopa, Naczelnik Wydziału Komunikacji Społecznej, Turystyki 

i Promocji Wioletta Pietrusiewicz, Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska Anna Frączek, Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju Magdalena 

Kielar, Zastępcza Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Jolanta Laskowska, 

Kierownik Zakładu Energetyki Cieplnej Artur Szumiata oraz autor projektu planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Hrubieszowa „Józefa Piłsudskiego-Wyzwolenia" 

Andrzej Starykiewicz.  
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Lista przerw w trakcie obrad: 

Czas rozpoczęcia Czas zakończenia 

11:30:35 11:41:55 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Otwarcia XXXIV sesji Rady Miejskiej w Hrubieszowie dokonała Przewodniczący 

Rady Miejskiej Anna Naja, która na podstawie listy obecności (w załączeniu) stwierdziła 

prawomocność obrad oraz powitała zebranych. W chwili otwarcia sesji w obradach 

uczestniczyło 12 radnych. Radna D. Kowalska oraz radny L. Tarnawski przybyli na sesję 

w trakcie procedowania pkt. 4  przyjętego porządku obrad.  

Przewodniczący A. Naja przypomniała, że obrady prowadzone są z zachowaniem 

szczególnych środków ostrożności, zgodnie z zasadami sanitarnymi zalecanymi w czasie 

trwania epidemii. W związku z tym, że obrady są transmitowane na żywo i program 

przetwarza mowę na napisy poprosiła zabierających głos o podchodzenie do mównicy 

w maseczce i po zdezynfekowaniu rąk lub w rękawiczkach. Przypomniała również  

o przestrzeganiu przepisów RODO. 

2. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący A. Naja zapytała zebranych czy mają uwagi do zaproponowanego 

porządku obrad, a wobec ich braku stwierdziła przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej A. Naja zapytała radnych czy mają uwagi do 

protokołu z XXXIII sesji, a wobec ich braku zarządziła imienne głosowanie, w którym 

protokół został przyjęty jednogłośnie (w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych). 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 12 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 
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Barbara Wierzchowska Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Hrubieszowa „Józefa Piłsudskiego 

-Wyzwolenia" 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Naczelnik M. Szopa 

podkreślając, że do projektu planu nie zostały wniesione żadne uwagi.   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Osoby proszące o głos 

Ryszard Wiech 

W dyskusji radny R. Wiech powiedział, że w planie brakuje drogi na potrzeby 

właścicieli działek przy ulicy Łąkowej, która miała powstać na byłym śmietnisku, dodając, że 

brak tej drogi blokuje budownictwo mieszkaniowe. Stwierdził również, że kiedy 

podejmowana była uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany planu przestrzennego 

zagospodarowania miasta usłyszeliśmy na sesji, że tamta droga jest możliwa do 

zaprojektowania. 

W odpowiedzi autor planu zagospodarowania A. Starykiewicz wyjaśnił, że procedura 

sporządzania planu miejscowego jest bardzo sformalizowana i odbywa się, jeśli chodzi  

o kontakt z właścicielami nieruchomości czy ze wszystkimi zainteresowanymi, w dwóch 

etapach. Pierwszym etapem jest składanie wniosków po podjęciu uchwały o przystąpieniu do 

sporządzania planu zagospodarowania przestrzennego, które odbywa się na podstawie 

ogłoszenia opublikowanego w prasie, na tablicach ogłoszeń i w internecie. Drugi etap to 

składanie uwag w momencie, kiedy projekt plan zostanie wyłożony do publicznego wglądu. 

Podkreślił, że na żadnym z tych etapów, ani na również dyskusjach w trakcie 

uzgodnień wewnętrznych w Urzędzie Miasta Hrubieszowa nie wpłynął żaden wniosek od 

mieszkańca lub właściciela działki w sprawie zaplanowania drogi. 
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Podkreślił również, że fakt, że ta droga nie została w planie wyznaczona jako osobny 

teren przeznaczenia nie znaczy, że ona tam nie może funkcjonować i wymienił kilka 

sposobów rozwiązania tego problemu m.in. dokonanie podziałów nieruchomości pod drogę  

i ustanowienie służebności przejazdu dla każdej z działek. 

Podkreślił, że wyznaczenie drogi byłoby trudne także ze względu na przebieg linii 

średniego napięcia ponieważ jej zlokalizowanie wymagałoby skablowania bądź przestawienia 

kilku słupów.  

 W uzupełnieniu Burmistrz M. Majewska poinformowała, że Wspólnota Gruntowa, 

która jest właścicielem tego terenu, również nie zgłosiła wniosku w sprawie ujęcia drogi  

w planie zagospodarowania przestrzennego. 

Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta przy jednym głosie 

przeciwnym i jednym głosie wstrzymującym się. 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 12 85,71% 

Jestem przeciw 1 7,14% 

Wstrzymuje się 1 7,14% 

 

Radny Oddany głos 

Danuta Kowalska Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem przeciw 

Wiesław Bańka Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Andrzej Guz Wstrzymuje się 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody Burmistrzowi 

Miasta Hrubieszowa na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy ul. Polnej ¾ w Hrubieszowie 

z jednoczesną sprzedażą udziału w gruncie 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Naczelnik M. Szopa. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.  

 Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody Burmistrzowi 

Miasta Hrubieszowa na sprzedaż spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu 

mieszkalnego przy ul. Józefa Piłsudskiego 80/15 w Hrubieszowie 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Naczelnik M. Szopa. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Iwona Świstowska Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody Burmistrzowi 

Miasta Hrubieszowa na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Hrubieszowie 

obręb Podgórze, oznaczonej numerem działki 1756/20 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Naczelnik M. Szopa. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.   

 Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Lubelskiemu w zakresie wymiany nawierzchni chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 844 Chełm-Hrubieszów-Witków-Dołhobyczów-granica państwa 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Burmistrz M. Majewska. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 
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Radny Oddany głos 

Ryszard Wiech Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2021 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Skarbnik M. Woźnica. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Osoby proszące o głos 

Ryszard Wiech 

Marta Woźnica 

Marta Majewska 

W dyskusji radny R. Wiech stwierdził, że budowa cmentarza komunalnego powinna 

być ujęta w wieloletniej perspektywie finansowej i zapytał o alternatywne pomysły lokalizacji 

cmentarza komunalnego w przypadku gdyby jego zlokalizowanie w planowanym terenie 

okazało się  niemożliwe. Stwierdził także, że dawny projekt cmentarza komunalnego poszedł 

do kosza.   

Poprosił również o podanie wydatków poniesionych w pierwszym kwartale br. na 

budowę krytej pływalni oraz remont budynku przyszłego Hrubieszowskiego Centrum 

Dziedzictwa.     
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Skarbnik M Woźnica odpowiedziała, że jeżeli chodzi o wydatki poniesione na krytą 

pływalnię to na dzień dzisiejszy jest to kwota 3 330 724 zł i 62 gr, a niezapłacone 

zobowiązania niewymagalne opiewają na kwotę 2 190 825 zł i 6 gr. Jeżeli chodzi o remont 

HCD wydatki poniesione na dzień dzisiejszy to jest kwota 1 108 036 zł i 52 gr, natomiast 

zobowiązania niewymagalne jest to kwota 555 298 zł i 31 gr. 

Następnie głos zabrała Burmistrz M. Majewska, która przedstawiła pomysł budowy 

przystani kajakowej przy rzece Huczwie. Poinformowała także o otrzymaniu przez miasto 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 7,5 miliona 

złotych, z których 2,5 mln zł zostanie przeznaczone na modernizację oświetlenia ulicznego, 

a 5 mln na dofinansowanie budowy krytej pływalni.  

Przypomniała, że na budowę krytej pływalni, której wartość wynosi około 25 

milionów, na chwilę obecną udało się pozyskać łączne dofinansowanie w kwocie 14,5  

miliona, w tym 7 milionów z Ministerstwa Sportu, 2,5 miliona z rezerwy Premiera oraz  

5 milionów z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.  

Poinformowała również, że w tym roku także złożyła wniosek o kolejne 

dofinansowanie budowy krytej pływalni z rezerwy budżetu państwa.  

Odnosząc się do kwestii budowy cmentarza komunalnego przypomniała, że aktualnie 

prowadzone są niezbędne badania geologiczne, które potrwają do końca października br.  Po 

ich zakończeniu  przygotowana zostanie dokumentacja projektowo-techniczna.  

Odnosząc się do słów radnego R. Wiecha dotyczących dokumentacji, która poszła do 

kosza przypomniała, że dokumenty te pochodziły z lat siedemdziesiątych i nie poszły do 

kosza, tylko są w zasobie Wydziału Gospodarki Komunalnej, ale się zdezaktualizowały, 

ponieważ  zmieniła się diametralnie ustawa o cmentarzach z roku 1950. Podkreśliła, że 

dokumenty te w żaden sposób nie mogłyby być wykorzystane do zagospodarowania terenu na 

ulicy Nowej pod cmentarz komunalny, bowiem zmieniły się wszelkie przepisy w tym 

zakresie.  

Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta przy jednym głosie 

przeciwnym. 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 13 92,86% 

Jestem przeciw 1 7,14% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 
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Radny Oddany głos 

Anna Naja Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem przeciw 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2021-2040 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Skarbnik M. Woźnica. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Osoby proszące o głos 

Ryszard Wiech 

Leszek Tarnawski 

Marta Woźnica 

Paweł Wojciechowski 

W dyskusji radny R. Wiech zauważył, że jeżeli chodzi o sprawy związane z dawnym 

projektem cmentarza nie zarzucał  nic Pani Burmistrz ani Radzie ponieważ nie miała wpływu 

na los projektu, który był kiedyś wykonany.  

Zapytał także czym podyktowany jest wzrost kosztów budowy krytej pływalni  

i remontu HCD. 
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Radny L. Tarnawski pogratulował Burmistrz M. Majewskiej i pracownikom Urzędu 

Miasta pozyskania 7,5 miliona stanowiących tak znaczący zastrzyk do budżetu miasta.  

Pogratulował także radnym za umożliwienie Pani Burmistrz zagospodarowania tych 

środków. Podkreślił, że gdyby radni byli przeciw zmianom budżecie należało te środki oddać, 

a w efekcie Rada byłaby przeciw budowie basenu, przeciw budowie przystani kajakowej 

i przeciw oświetleniu ulicznemu.  

Podziękował także radnym za umożliwienie Pani Burmistrz rozwoju naszego miasta. 

Zebrani nagrodzili wypowiedź radnego brawami.  

Skarbnik M. Woźnica przypomniała, że jeżeli chodzi o planowane łączne nakłady na 

krytą pływalnię, podobnie jak limit środków na rok 2021, nie były w bieżącym roku 

wprowadzane żadnych zmiany w tym zakresie, ponieważ kwota 26 687 246 zł 64 gr, czyli 

łączne nakłady finansowe na tą inwestycję są takie same jak w pierwotnej uchwale 

budżetowej.  

Zastępca Naczelnika M. Kielar poinformowała, że jeżeli chodzi o krytą pływalnie to 

wzrost globalnej kwoty w wieloletniej prognozie finansowej wynika między innymi 

z konieczności zainstalowania przyłącza energetycznego, które nie było zaplanowane, 

kosztów wyposażenia obiektu i dodatkowych opłat za zajęcie pasa drogowego. Natomiast 

jeżeli chodzi o HCD to główny wykonawca ma zwiększone wynagrodzenie wynikające 

z robót dodatkowych, które wystąpiły na obiekcie podlegającym ochronie konserwatorskiej, 

planowane działania miękkie oraz zakup wyposażenia dla tego obiektu. Dodała, że należy  

spodziewać się następnych aneksów wynikających z odkryć archeologicznych. 

Zastępca Burmistrza P. Wojciechowski dodał, że koszty inwestycji podnosi także  

aranżacja wnętrz, której nie mieliśmy w zamówieniu publicznym, a która jest aktualnie jest   

przygotowana wraz z dokumentacją.  

Zaapelował ponadto do radnego R. Wiecha, żeby nie zadawał kolejny raz pytań, na 

które otrzymał odpowiedź na poprzednich sesjach.   

Radny R. Wiech odpowiedział, że zadaje te same pytania ponieważ wcześniej nie 

otrzymał na nie odpowiedzi. Stwierdził, że się cieszy, że będzie w mieście realizowane 

oświetlenie.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnego L. Tarnawskiego stwierdził, że dzisiaj nie 

głosowano nad tym czy my te pieniądze przyjmujemy, które nam rząd podarował, dodając, że 

uchwała dotyczyła zupełnie innych rzeczy. 

Przewodniczący A. Naja stwierdziła, że radny R. Wiech chyba się zagalopował, 

zwracając uwagę, że gdyby Rada odrzuciła proponowane zmiany w budżecie to kwota 
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dofinansowania z Rządowego Funduszy Inwestycji Lokalnych nie byłaby wprowadzona do 

budżetu miasta. 

Radny L. Tarnawski, w odpowiedzi na słowa radnego R. Wiecha zauważył, że 

zwracał się do całej Rady, a nie do niego.  

Podkreślił, że głosował za nowymi inwestycjami, które będą w naszym mieście ze 

środków zewnętrznych pozyskanych przez Panią Burmistrz. Dodał, że nie wie nad czym 

głosował radny R. Wiech. 

Zastępca Burmistrza P. Wojciechowski stwierdził, że nie jest prawdą, że nie udzielał 

odpowiedzi radnemu R. Wiechowi na zadawane pytania ponieważ mówił o aranżacji oraz  

o przyłączu energetycznym na ostatniej sesji. Dodał, że radny może sprawdzić to odsłuchując 

sesję.   

Burmistrz M. Majewska powiedziała, że bardzo się cieszy, że w pewnym momencie 

Rada, z wyjątkiem radnego Wiecha, wspólnie ze nią podjęła decyzję o rozpoczęciu w mieście 

inwestycji. Zauważyła, że gdyby dzisiaj zaczynać budowę krytej pływalni to umowa 

z potencjalnym wykonawcą przekroczyłaby 30 milionów z powodu ogromnego wzrostu cen 

na rynku usług oraz materiałów budowlanych.  

Podkreśliła, że pomimo tego, że wartość tej inwestycji wzrośnie m.in. o koszty 

przyłącza energetycznego i wyposażenia, które nie były objęte dofinansowaniem, bardzo się 

cieszy ze wspólnej decyzji o tym, że te inwestycje zostały rozpoczęte kilka lat temu i możemy 

je dzisiaj, na podstawie umowy ryczałtowej z wykonawcą, nadal realizować ze względnym 

spokojem, bez względu na to, że ceny rynkowe mocno poszybowały w górę. Podziękowała 

radnym ponownie za podjęcie tych decyzji. 

Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta przy jednym głosie 

przeciwnym. 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 13 92,86% 

Jestem przeciw 1 7,14% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 
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Józef Bojarczuk Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem przeciw 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Hrubieszów 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Naczelnik A. Frączek. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Osoby proszące o głos 

Ryszard Wiech 

W dyskusji radny R. Wiech powiedział, że jego zdaniem należy doprecyzować punkt 

w uchwale mówiący na jakich zasadach Burmistrz podejmuje decyzje o zawarciu umowy. 

Przewodniczący A. Naja zapytała radnego czy składa wniosek formalny. Rady 

odpowiedział, że nie składa takiego wniosku. 

Burmistrz M. Majewska odpowiedziała radnemu, że nie widzi takiej potrzeby aby 

doprecyzowywać, ponieważ decyzje Burmistrza o przedłużeniu umowy najmu z lokatorem 

podejmowane są na podstawie już skonkretyzowanych przepisów. 

Radny R. Wiech stwierdził, że jeżeli są pewne normy w tym względzie to nie 

przeszkodziłoby ich umieścić w uchwale. 

Przewodniczący A. Naja ponownie zapytała radnego czy składa wniosek formalny 

o zmianę zapisu. 

Radny R. Wiech ponownie odpowiedział, że nie składa wniosku. 
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Burmistrz M. Majewska przypomniała radnemu, że w aktach prawnych w postaci 

uchwał nie powielamy zapisów ustawowych, ponieważ tego rodzaju powielenia zapisów 

ustawowych są bezprawne i podlegają uchyleniu przez organ nadzoru. 

Dodała, że jeżeli radny konkretnie widzi potrzeby jakichś zapisów to prosi 

o skonkretyzowanie i złożenie wniosków, a wówczas się do nich odniesie. 

Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta przy jednym głosie 

przeciwnym. 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 13 92,86% 

Jestem przeciw 1 7,14% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem przeciw 

Iwona Świstowska Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału 

jednostki pomocniczej Gminy Miejskiej Hrubieszów oraz nadania statutów osiedli 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Sekretarz M. Podolak. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Prawa i Administracji radna  

B. Wierzbowska przedstawiła pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta przy jednym głosie 

wstrzymującym się.  

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 13 92,86% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 1 7,14% 

 

Radny Oddany głos 

Wiesław Bańka Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Ryszard Wiech Wstrzymuje się 

Andrzej Guz Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z realizacji Programu współpracy Gminy Miejskiej Hrubieszów z organizacjami 

pozarządowym oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2020 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Burmistrz M. Majewska. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Spraw Społecznych, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa radny J. Szulakiewicz przedstawił pozytywną opinię Komisji  

w sprawie projektu uchwały. 
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej 

Gminy Miejskiej Hrubieszów za rok 2020 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Burmistrz M. Majewska. 

Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Spraw Społecznych, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa radny J. Szulakiewicz przedstawił pozytywną opinię Komisji  

w sprawie projektu uchwały. 

Osoby proszące o głos 

Ryszard Wiech 

 W dyskusji radny R. Wiech stwierdził, że rośnie liczba osób oczekujących na 

mieszkania socjalne oraz kwota wypłaconych świadczeń opiekuńczych. Zwrócił także uwagę 

na główne powody przyznawania świadczeń: ubóstwo i bezrobocie.    
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 Zastępca Kierownika J. Laskowska zauważyła, że kwestia potrzeby zwiększenia 

liczby mieszkań socjalnych została zawarta we wnioskach końcowych.  

Poinformowała, że osobą, która kwalifikuje się do pomocy jest mieszkaniec, który 

spełnia kryterium dochodowe, wynoszące w przypadku osoby samotnej jest 701 zł,  

a w przypadku osoby w rodzinie 528. Podkreśliła, że pracownicy MOPS-u starają się 

angażować i aktywizować te osoby zawodowo i społecznie.  

Burmistrz M. Majewska stwierdziła, że rośnie liczba wniosków o mieszkania 

komunalne oraz socjalne dodając, że są dwie różne kwestie.  

 Przypomniała, że zasób mieszkań komunalnych jest znikomy, wręcz zerowy  

podkreślając oraz,  że mieszkania komunalne są obiektem najmu nieograniczonego w czasie, 

ponieważ umowy są zawarte na czas nieokreślony, a po śmierci lokatora zasiedlają je zstępni.  

Natomiast jeśli chodzi o mieszkania socjalne są to umowy terminowe, najdalej trzyletnie, 

które są przedłużane lub nie. 

 Poinformowała ponadto o skierowanym do samorządów programie ogłoszonym przez 

Krajowy Zasób Nieruchomości, we współpracy z Bankiem Gospodarstwa Krajowego, 

polegającym na współpracy samorządów i założeniu konkretnej spółki celowej, która by 

wnioskowała do Krajowego Zasobu Nieruchomości o konkretne środki finansowe, również 

na proces przygotowania dokumentacji projektowej ze strony gmin. Dodała, że prowadzi  

w tej kwestii rozmowy z Burmistrzem Janowa Lubelskiego.  

Przewodniczący A. Naja  stwierdziła, że bardzo obszerny i bardzo szczegółowy 

materiał pozwala na zapoznanie się bardzo szczegółowo z sytuacją i z oceną zasobów pomocy 

społecznej. 

Wobec braku pytań i innych  głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Danuta Kowalska Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 



Projekt 

18 
 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Leszek Tarnawski Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem za 

15. Rozpatrzenie Sprawozdania z działalności Zakładu Energetyki Cieplnej 

w Hrubieszowie za rok 2020 

Sprawozdanie przedstawiała Burmistrz M. Majewska, która przypomniała o wynikach 

audytu przeprowadzonego w ZEC-u dodając, że w celu podjęcia odpowiedzialnej decyzji  

w kwestii przyszłości Zakładu zostały podjęte kroki mające na celu uzupełnienie audytu  

o analizę czy ewentualne włączenie do PGKIM będzie zasadne i w jaki sposób może wpłynąć 

na funkcjonowanie obu tych podmiotów.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny J. Bojarczuk 

poinformował o przyjęciu Sprawozdania przez Komisję. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący A. Naja zamknęła ją  

i zarządziła imienne głosowanie, w którym Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100,00% 

Jestem przeciw 0 0,00% 

Wstrzymuje się 0 0,00% 

 

Radny Oddany głos 

Zbigniew Lebiedowicz Jestem za 

Leszek Kryszczuk Jestem za 

Wiesław Bańka Jestem za 

Danuta Kowalska Jestem za 

Ryszard Wiech Jestem za 
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Leszek Tarnawski Jestem za 

Artur Danilczuk Jestem za 

Iwona Świstowska Jestem za 

Andrzej Guz Jestem za 

Barbara Wierzchowska Jestem za 

Anna Naja Jestem za 

Czesława Nowak Jestem za 

Jan Szulakiewicz Jestem za 

Józef Bojarczuk Jestem za 

16. Wolne wnioski 

Osoby proszące o głos 

Iwona Świstowska 

Jan Szulakiewicz 

Barbara Wierzchowska 

Ryszard Wiech 

Radny J. Szulakiewicz zapytał o przeznaczenie budynków przy ul. Staszica 9 oraz 

Jatkowej 11 oraz czy z powodu niezakończenia w planowanym terminie remontu budynku 

dawnego Syndykatu Rolniczego wykonawca zapłaci kary umowne. Zaapelował także, żeby 

Rada wystąpiła do Polskich Wód ze stanowiskiem w sprawie podjęcia działań 

zapobiegających niszczeniu przez bobry brzegów kanału Ulga.  

Zwrócił się ponadto z wnioskiem o zamontowanie dwóch progów zwalniających na 

ul. 3 Maja oraz zapytał o remont jednej z jej bocznych ulic a także o nasadzenia nowych 

drzew w mieście.     

Radna B. Wierzchowska zwróciła uwagę na zachlapane cementem okna 

remontowanego budynku Syndykatu Rolniczego i zwróciła się z wnioskiem, żeby przy 

odbiorze wymusić na wykonawcy żeby je oczyścił. Zauważyła ponadto, że alejki w parku 

miejskim są zabrudzone przez ptaki oraz, że urządzenia na znajdującym się tam placu zabaw 

dla dzieci wymagają odnowienia.  

Zwróciła również uwagę na istniejące zagrożenia w ruchu drogowym na części ul. 

Polnej, od wyjazdu do budynku administracji Spółdzielni mieszkaniowej do ul. Kolejowej, 

polegające na nagminnym parkowaniu samochodów, które zasłaniają widoczność 

wjeżdżającym z terenu osiedla. Stwierdziła, że na tym odcinku powinien być zakaz 

zatrzymywania.  
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Wyraziła również swoje zaniepokojenie małą skutecznością Policji wobec kierowców 

poruszających się po mieście z nadmierną prędkością oraz zainteresowanie przyszłością 

budynku przy ul. Staszica 9.  

Radna I. Świstowska przekazała prośbę mieszkańców, żeby przy projektowaniu  

parkingu przy krytej pływalni jak najmniej ucierpiał dorodny i wiekowy drzewostan 

znajdujący się w okolicy pływalni. Podkreśliła, że miasto dba o zieleń i pojawia się mnóstwo 

nowych nasadzeń. 

Radny R. Wiech stwierdził, że mieszkańcy narzekają na ptaki w parku miejskim  

i zauważył, że zawsze był regulamin korzystania z parku miejskiego a obecnie go nie ma, co 

może być powodem braku interwencji Policji w razie potrzeby. Zwrócił również uwagę na 

pojawiające się zagrożenia na przejściach pieszych spowodowane łamaniem przepisów ruchu 

drogowego przez kierowców a także niewystarczającym oświetleniem przejść dla pieszych. 

Poruszył także kwestię budowy pomnika Marszałka Piłsudskiego w Hrubieszowie 

podkreślając, że jest on Honorowym Obywatelem Miasta Hrubieszowa i takie upamiętnienie 

byłoby elementem promocji miasta. Stwierdził, że z taką inicjatywą wystąpił Klub 

Kolekcjonera, a pomnik byłby finansowany ze środków pozabudżetowych miasta.  

Zwrócił się ponadto do Burmistrz M. Majewskiej o wyjaśnienie kwestii konsultacji 

z radnymi dotyczącej odmowy przyjęcia pół miliona dotacji do budowy krytej pływalni ze 

Starostwa Powiatowego, stwierdzając, że nie przypomina sobie takich konsultacji.  

Przewodniczący A. Naja poinformowała radnego, że wspomniane konsultacje odbyły 

się po zakończeniu poprzedniej sesji na której radny nie był obecny.  

Burmistrz M. Majewska odnosząc się do wniosków radnych stwierdziła, że 

odpowiedź na większość jest związana z Projektem Norweskim.  

 Poinformowała, że budynek przy ulicy Staszica 9 został zgłoszony do Projektu 

Norweskiego na Dom Dziennego Pobytu Seniora dodając, że rozstrzygnięcie w tym zakresie 

powinno zapaść do połowy maja.  

Dodała, że jeżeli nie otrzymamy tych środków będzie to moment na to, aby 

zagospodarować ten budynek na inny cel społeczny i publiczny oraz, że nie podejmie decyzji, 

żeby ten budynek został przeznaczony na mieszkalnictwo, a decyzja o jego przeznaczeniu 

zostanie podjęta wspólnie z radnymi. Natomiast jeśli chodzi o budynek przy ul. Jatkowej 11 

to zostanie zlecona wycena tej nieruchomości.  

W kwestii progów zwalniających na ulicy 3 Maja przypomniała, że jest to droga 

wojewódzka dodając, że wielokrotnie sygnalizowała Zarządowi Dróg Wojewódzkich 

potrzebę ich zamontowania, ale nie otrzymała w tej sprawie decyzji na piśmie.  
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Podkreśliła, że w projekcie środków norweskich zawarte są wnioski i plany dotyczące 

budowy bezpiecznych przejść dla pieszych, w tym na ul. 3 Maja, podobnie jak remont ulicy 

bocznej 3 Maja.    

 Poinformowała również, że w minionym roku Gmina Miejska posadziła ponad 800 

drzew na terenie miasta dodając, że nasadzeń przy drogach powiatowych w mieście dokonał 

Powiatowy Zarząd Dróg.  

Zwróciła uwagę, że wszystkie decyzje o wycince drzew zawsze zawierają dodatkowo 

zapisy o nasadzeniach zastępczych. Podkreśliła, że stary drzewostan przy budowanej pływalni 

nie będzie podlegał wycince. 

 Wyjaśniła, że nie ma podstaw do naliczania jakichkolwiek kar umownych wykonawcy 

remontu budynku Syndykatu w związku z zawartymi aneksami wynikającymi z zarażenia 

załogi koronawirusem, kolejnymi, nowymi wymaganiami stawianymi przez Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków oraz odkryciem zabytkowych podziemi w ostatnim okresie, co 

będzie generowało kolejne koszty i wydłuży prace remontowe.      

Stwierdziła, że miasto, inspektor nadzoru budowlanego i Wojewódzki Konserwator 

Zabytków nie pozwolą na odbiór budynku Syndykatu w zniszczonej formie.  

W kwestii placu zabaw w miejskim parku przypomniała, że on jest zarządzany przez 

Miejską Służbę Drogową dodając, że zwróci uwagę w sprawie naprawienia i odmalowania 

niezbędnych elementów.  

Zauważyła, że miasto w sprawie gawronów może podejmować ograniczone działania 

jak podcinanie gałęzi, czy też strącanie gniazd w określonych okresach pod nadzorem 

ochrony środowiska, które są podejmowane. 

Poinformowała, że do władz miasta nie wpłynął żaden wniosek ani propozycja 

budowy pomnika Marszałka Józefa Piłsudskiego w Hrubieszowie. 

Wyjaśniła również powody i okoliczności odmowy przyjęcia dofinansowania przez 

Starostwo budowy krytej pływalni kwotą 500 tys. mln zł. Podkreśliła, że jednocześnie 

otrzymała propozycję podpisania umowy dotyczącej dofinansowania przez miasto kwotą 

ponad 760 tys. budowy drogi powiatowej ul. Władysława Jagiełły, wobec czego zwróciła się 

z wnioskiem o przeznaczenie proponowanego dofinansowania na drogi powiatowe na terenie 

miasta. Dodała, że decyzje te podjęła po wcześniejszych konsultacjach z radnymi. 

Przypomniała, że ponadto Starostwo zwróciło się z wnioskiem o dofinansowanie kwotą 1 680 

tys. remontu innej drogi powiatowej na terenie miasta, części ul. Dwernickiego. 

Radny R. Wiech zapytał czy pół miliona dofinansowania ze Starostwa było w jakiś 

sposób powiązane z wydatkiem na drogi powiatowe, czy jego przyjęcie było ściśle powiązane 
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z dofinansowaniem drogi powiatowej na terenie miasta.   

Burmistrz M. Majewska odpowiedziała, że w żaden sposób nie było to warunkowane  

ale wpłynęła do niej umowa do podpisania i pismo w sprawie zabezpieczenia przez miasto 

środków na dwie powiatowe inwestycje drogowe. 

17. Zamknięcie sesji 

Wobec braku kolejnych wolnych wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej A. Naja 

zamknęła XXXIV sesję o godz. 13:12.      

Materiał wideo z XXXIV sesji dostępny jest na stronie internetowej Urzędu Miasta 

Hrubieszów. 

 

       Protokolant: Janusz Policha    Przewodniczący Rady Miejskiej 

inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej            Anna Naja  

       i jednostek pomocniczych 

 


